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§ 1  Mötet öppnas 

Ordförande Per Westberg hälsade välkommen till dagens sammanträde och 

förklarade mötet öppnat. 

 

§ 2  Val av justerare av dagens protokoll  

Per Westberg och Birgith Grahn justerar dagens protokoll. 

 

§ 3  Protokoll från föregående möte 

 Protokollet lades till handlingarna.  

 

§ 4  Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 5  Kvarvarande frågor 

 Förvaltningens färdtjänsthandläggare Elisabeth Åhrman informerar om 

och besvara frågor om färdtjänsthandläggning.  

Elisabeth berättar att den som vill ansöka om färdtjänst först besöker en 

läkare för att få ett läkarintyg. Det är viktigt för handläggningen att in-

tyget är informativt. Alla har rätt att ansöka om färdtjänst. Stadsdelens 

handläggare träffar därefter den sökande och skriver sedan ett utlåtan-

de. Utlåtandet skickas tillsammans med ansökan till färdtjänstmyndig-

heten som tar beslut. För att få färdtjänst krävs att den sökande har ett 

varaktigt funktionshinder, minst tre månader, och har väsentliga svå-

righeter att ta sig till buss respektive tunnelbana. Svårigheterna kan be-

stå av exempelvis synnedsättning, demens, psykiska eller fysiska svå-

righeter. Stadsdelen får in flest ansökningar i staden, år 2012 inkom 

984 ansökningar. Av dessa fick 635 bifall och 188 avslag resterande 

164 fick delvis bifall eller avskrevs på grund av ofullständiga uppgifter.  

Besluten som tas är tidsbegränsade och den som har fått färdtjänst be-

viljat får inom en viss tid beslutet omprövat. Färdtjänstmyndigheten tar 

endast hänsyn till funktionshindret och inte till den sökandes sociala si-

tuation. 

Den som får avslag har möjlighet att överklaga beslutet. Vid en över-

klagan kan stadsdelens handläggare vara behjälpliga. 

Landstingets mål är att så många som möjligt ska kunna färdas med 

den ordinarie kollektivtrafiken. Busslinjer som närtrafik och flexbuss är 

exempel på hur man försöker nå det målet. 

Förutom färdtjänstresor finn det även möjlighet att få sjukresor för resa 

till och från vårdcentralen. Dessa resor kostar 140 kr per resa och hög-

kostnadsskyddet gäller. 
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 Rådet önskar få information om hur stadsdelen tilldelas pengar för sin 

verksamhet. Förvaltningen meddelar att Ingrid Friberg kommer att 

återkomma med information. 

 

 Olika teman. Ingrid Friberg kommer att bjuda in stadsdelsnämndens 

ordförande Fredrik Bojerud och vice ordförande Leif Larsson till rådet. 

Även en chef inom stadsmiljö och teknik kommer att bjudas in. För-

valtningen meddelar att detta kommer att ske senare. 

 

 Arbete med tertialrapport 1 påbörjas nu i förvaltningen. 

 

 Rådet önskar information om bakgrunden till anmälan om missförhål-

landen eller påtalig risk för missförhållande enligt Lex Sarah på Kop-

pargården plan 5 (från stadsdelsnämndens slutna del 130321). Förvalt-

ningen meddelar att rådet inte kan få information om ärenden från den 

slutna delen på nämnden på grund av sekretess. Rådet framför då öns-

kemål om att få allmän information om anmälningar enligt lex Sarah i 

förvaltningen. Förvaltningen tar med sig frågan och ber att få åter-

komma när Ingrid Friberg är åter i tjänst. 

 

 Rådet önskar ta del av rapporten om Koppargården från nämndens 

slutna del 130321. Men det är inte möjligt då rapporterna är sekretess-

belagda.  

 

 Rådet frågar efter information kring Friskvårdscentrum och Växthuset. 

Förvaltningen informerar att mötesplatserna har fått en ny chef, Annet-

te Mathiesen, som även är chef för demensteamet inom hemtjänsten. 

Annette kommer att se över lokalerna och verksamheterna på mötes-

platserna. Rådet framför önskemål om längre öppethållandetider på 

Växthuset. Rådet framför vikten av att ta hand om de friska pensionä-

rerna så att de håller sig friska längre. Rådet föreslår också att stadsde-

len tillfrågar ideella föreningar, såsom pensionärsföreningarna, om hur 

de kan bidra med arbetskraft och deltagande vid mötesplatsernas verk-

samhet. Rådet efterfrågar boendestatistik för de deltagare som besöker 

mötesplatserna. Förvaltningen svarar att det är en öppen verksamhet 

och att ingen registrering av deltagarnas adresser eller boendeområde 

görs eller kan göras. 

 Rådet har tidigare frågat vilken påverkan rådet kan ha gällande sms-

biljetter för toalettbesök på stadens offentliga toaletter. Förvaltningen 

svarar att det inte är en fråga för förvaltningen utan en fråga som bör 

tas i det centrala pensionärsrådet. Rådet svarar att frågan har förts dit. 

 Rådet vill påminna förvaltningen om att det finns intresse från rådet att 

delta i Liviagårdens och Koppargårdens anhörigråd. Rådet önskar få 

kallelse till anhörigråden skickade med a-post.  
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§ 6  Inför stadsdelsnämndens sammanträde den 18 april 2013 

Rådet har tagit del av ärendena och följande noteringar görs: 

 Ärende 3a. Turistnäringen. 

Läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 3b. Addera P-platsen Maltesholmsbadet till snöröjning 2013-

2014. 

Läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 3c. Inhägnad rastgård. 

Läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 3d. Regelbundna medborgarmöten 

Läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 3e. Uppgradering av fina strandpromenaden mellan Maltes-

holmsbadet och Kanaanbadet. 

Rådet ställer sig bakom. 

 

 Ärende 3f. Strandpromenaden i Hässelby strand. 

Rådet ställer sig bakom. 

 

 Ärende 4. Månadsrapport mars 2013 – ekonomi och verksamhet. 

Rådet har inte tagit del av ärendet då det sänds ut senare. 

 

Med utgångspunkt från februari månadsrapport konstaterar rådet att 

funktionshinderavdelningen går back och även äldreomsorgen. Rådet 

frågar hur stadsdelen arbetar med detta. Förvaltningen svarar att det 

finns framtagna åtgärdsplaner som enheterna arbetar efter. Rådet frågar 

om hur fördelningsnycklarna påverkas vid inflyttning till stadsdelen. 

Förvaltningen svarar att fördelningsnycklarna påverkas men med viss 

eftersläpning. 

 

 Ärende 5. Underlag till budget 2013 med inriktning för 2014 och 2015 

för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 

Rådet har inga synpunkter i dagsläget men kanske återkommer med 

synpunkter. Rådet frågar vad en ”flexibel hemtjänst” betyder. Förvalt-

ningen förtydligar att det är utförarna som ska vara flexibla gentemot 

den efterfrågan som finns, inte att brukaren ska få ökad flexibilitet i 

vad som utföras av hemtjänsten, detta styrs av biståndsbeslutet. Rådet 

undrar över formuleringen att förvaltningen ska underlätta för anhörig-

vårdare. Förvaltningen förklarar att det är stödet till anhörigvårdare 

javascript:showDynBox(3,%20true);
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som ska förstärkas i form av bland annat anhörigträffar. Förvaltningen 

informerar om att stadsdelens anhörigansvarige har sökt kontakt med 

pensionärsföreningarna. Det råder dock oklarheter kring syftet med 

mötet som ska äga rum den 18 april samt vilka som blivit tillfrågade att 

delta. 

 

 Ärende 6. Utgår 

 

 Ärende 7. Inrättande av lärandecenter och mötesplats i nytt folkbiblio-

tek i Hässelby gård. Inriktningsbeslut. 

Rådet är kritisk till namnet folkbibliotek på grund av ifrågasättande om 

hur stor del av ytan som kommer att bli bibliotek med tanke på att så 

mycket annat ska rymmas på ytan. Rådet är vidare kritisk till den för-

studie som gjorts eftersom ingen budget bifogats. Rådet framför ytter-

ligare kritik kring att inget samråd har gjorts med medborgarna. Rådet 

frågar hur ansökan om medel har gått till. Rådet önskar att få se en rit-

ning över projektet. 

 

 Ärende 8. Ansökan om medel för ökad bemanning på boenden för äldre 

med demenssjukdomar.  

Förvaltningen förtydligar att även privata utförare har fått information 

om att de kan ansöka om medel, exempelvis Villa Vesta och Kosmo -

Hässelgården. Ärendet läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 9. Delegation – Lagändringar vad avser stärkt skydd för barn 

och ungdom. 

Läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 10. Ny förskola, kv Ritbordet 2, Jämtlandsgatan 118. Inrikt-

ningsärende. 

Rådet har inte tagit del av ärendet då det sänds ut senare. 

 

 Ärende 11. Kultur i ögonhöjd –för, med och av barn, program för barn- 

och ungdomskultur 2014-2016. Remiss från Kommunstyrelsen, dnr 

328-323/2013. 

Läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 12. Stockholms stads stöd till daglig verksamhet för människor 

med Afasi. Remiss från Kommunstyrelsen, dnr 326-305/2013. 

Rådet har inte tagit del av ärendet då det sänds ut senare. 
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 Ärende 13. Ett kraftigt förbättrat stöd och hjälp till personer med psy-

kisk funktionsnedsättning enligt psykiatriereformens intentioner. Mo-

tion (2013:8). Remiss från Kommunstyrelsen, dnr 326-160/2013.  

Läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 14. Remiss från Trafikförvaltningen, dnr SL-2013–00167. 

Pensionärsrådet kräver att få delta och samråda med Trafikförvaltning-

en i ärendet. Rådet anser att avgångstiderna för buss 541 från Vällingby 

centrum ska anpassas till tunnelbanans ankomsttider, anpassningen får 

dock inte vara för snäv. Rådet önskar fler turer för buss 908, dels efter 

klockan 17 och även på lördagar och söndagar. Rådet frågar varför buss 

543 inte omnämns i tjänsteutlåtandet. 

 

 Ärende 15. Ungdomar utanför gymnasieskolan –ett tydligt ansvar för 

stat och kommun. Delbetänkande (SOU 2013:13)Remiss från Kom-

munstyrelsen, dnr 001-45/2013. 

Läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 16. Anmälan av brukarundersökning inom äldreomsorgen år 

2012. 

Rådet ifrågasätter vem som egentligen fyller i enkäterna. Förvaltningen 

svarar att det är en av frågorna i enkäten, ”Har du besvarat frågorna 

helt själv?” Svarsalternativ; ”1, Ja helt själv”, ”2, Nej, tillsammans med 

anhörig, vän eller annan person”, eller ”3, Nej, annan person har sva-

rat”.  

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

 Ärende 17. Om fältförlagda socialsekreterare. Svar på skrivelse från 

(V). 

Läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 18. Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning som anordnare av 

praktikplatser (prova på) för grund- och gymnasieelever. Svar på skri-

velse från (S+V). 

Läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 19. Förslag på kravspecifikation vid upphandling av äldrevård. 

Svar på skrivelse från (MP). 

Läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 20. Teckenspråk inom hemtjänsten. Svar på skrivelse från (V). 

Rådet tror att det kan finnas ett hemtjänstföretag som har specialkom-

petens att kommunicera med hörselnedsatta. Förvaltningen ber att få 
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återkomma med information om huruvida det företaget finns kvar. 

Ärendet läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 21. Omflyttningar på Koppargården. Svar på skrivelse från (V).  

Läggs till handlingarna. 

 

 Ärende 22. Protokoll från lokala Pensionärsrådet. 

Rådet har inte tagit del av ärendet då det sänds ut senare. 

 

 Ärende 23. Protokoll från Rådet för funktionshinderfrågor. 

Rådet har inte tagit del av ärendet då det sänds ut senare. 

 

 Ärende 24. Uppdragslista. 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

 Ärende 25. Inkomna handlingar (utdrag ur diarium). 

Rådet har inte tagit del av ärendet då det sänds ut senare. 

 

 

§ 7  Övrig information från förvaltningen 

Skolörtens servicehus får en ny enhetschef, Göran Hjort, som börjar i maj.  

Växthuset och Friskvårdscentrum har precis fått en ny enhetschef, Annette 

Mathiesen.  Annette är sedan tidigare även chef för demensteamet inom 

hemtjänsten men har även erfarenhet från flera andra verksamheter.  

Koppargården har sedan årsskiftet en ny verksamhetschef, Agneta Hol-

lingworth. Agneta kommer närmast från Skolörten. Koppargården har nu 

tömt plan 8 och delar av plan 7 för att bereda plats åt Riddargården som 

snart flyttar in i dessa lokaler. Riddargården stannar i cirka 8-9 månader 

medan deras ordinarie lokaler renoveras. I och med att antalet platser har 

minskat inom stadsdelens verksamhet på Koppargården medför det att 

stadsdelen har övertalig personal. Förvaltningen arbetar intensivt med att 

hitta lösningar för att minska övertaligheten. Det pågår även ett arbete med 

värdegrundsfrågor på Koppargården. Arbetet består exempelvis av att en 

teater besöker Koppargården och genomför interaktiva föreställningar för 

personalen. TV 4 och tidningen Kommunalarbetaren har visat intresse för 

värdegrundsarbetet. Det pågår även aktiviteter för de boende i form av fi-

rande av Våffeldagen, pubkvällar och allsång. Koppargården har även haft 

besök av en person som iakttagit situationen kring de äldres måltider, så 

kallad måltidsscreening. Besöket och återkopplingen från det har medfört 

att Koppargården arbetar vidare med att förbättra måltidssituationen för de 

boende. Rådet framför att de tycker att det är bra med kontroller och upp-
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följningar. Rådet framför önskemål att Koppargårdens anhörigråd skickar 

kallelse till Gun-Marie Gunnars. 

Liviagården har flyttat in på Koppargården, plan 1. Rådet framför önske-

mål att Liviagårdens anhörigråd skickar kallelse till Gunilla Carlén. 

 

§ 8  Övriga frågor 

- 

 

§ 9  Anmälan inkomna handlingar 

- 

 

§ 10  Nästa möte 

 Nästa sammanträde äger rum på stadsdelsförvaltningen  

måndag 13 maj 2013, kl 10.00 i lokal Markelius.  

Kl. 09.00 står lokalen till förfogande för rådets enskilda överläggning. 

 

 

§ 11  Mötet avslutas 

Ordförande avslutade mötet. 

 

 

 


